
JEGYZŐKÖNYV

Készült Mezőfalva Nagyközség Önkormányzata Képviselőtestületének 2010. március 24-én 
16 órai kezdettel megtartott üléséről.

Jelen vannak:
Márok Csaba polgármester
Bán Balázs képviselő
Cseke Ottó képviselő
Csizmadia Imre képviselő
Masinkáné Baranyai Mariann képviselő
Sóki László képviselő
Kis Attila képviselő
Szántó István képviselő
Tarány Sándor képviselő
Töttős Tibor képviselő
Virág Attila képviselő
Dr. Woth László jegyző
Kácsor Zsuzsanna jegyzőkönyvvezető

Márok Csaba polgármester köszönti a megjelenteket, megállapítja, hogy a testület 8 fővel 
határozatképes. A kiküldött meghívóban szereplő napirendeket ajánlja megtárgyalásra.

A képviselőtestület a napirendekre tett ajánlást 8 igen szavazattal – egyhangúlag – elfogadta.

Napirend:

1.) Tájékoztató  a  Mezőfalva  honlapjáról  és  az  Én falum Mezőfalva  c.  újság 
tevékenységéről

Előadó:   Körmendi Erzsébet újságíró és
               Nagy Sándor honlap üzemeltető

2.) Tájékoztató  az  egészségügyi  alapellátás  helyzetéről  és  a  védőnői  szolgálat 
tevékenységéről

              Előadó: Dr. Bartos Krisztina házi orvos
             Dr. Tassy Péter házi orvos
             Dr. Mallár Erzsébet fogszakorvos
             Dr. Kosztándi-Molnár Éva gyermekorvos
             Kaló Eszter védőnő
             Sidó Károlyné védőnő
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3.) Tájékoztató a mezőfalvi civil szervezetek és szerveződések, a Mezőföldi Híd 
Egyesület tevékenységéről

Előadó: civil szervezetek vezetői, illetve
              Márok Csaba polgármester

4.) Közbeszerzési terv elfogadása

              Előadó: Dr. Woth László jegyző

5.) Egyebek, bejelentések

1.) Tájékoztató  a  Mezőfalva  honlapjáról  és  az  Én  falum  Mezőfalva  c.  újság   
tevékenységéről

Márok Csaba polgármester köszönti Körmendi Erzsébetet, az „Én falum Mezőfalva” c újság 
szerkesztőjét, akinek átadja a szót.

Körmendi  Erzsébet újságíró  elmondja,  hogy  szakemberként  nem  beszélni  kell,  hanem 
minden hónapban olvasmányos, információ-gazdag újságot kell adni. Minden benne van, amit 
az önkormányzat és az intézményei közvetíteni szeretnének, ez az Ő feladata. Fontos, hogy 
minden  területről  eljussanak az  információk  a  lakossághoz.  Minden  tőle  telhetőt  megtesz 
azért,  hogy  ez  így  működjön.  Szívesen  fogadja  a  kritikát,  mert  ettől  lesz  jobb  az  újság, 
melynek  teljesnek  kell  lenni.  Ez  az  újság  8  oldalra  törekedett  a  kezdet  kezdetén,  melyet 
anyagi okok miatt tiszteletben kell tartani. Mostanában annyi információ van, hogy ezt elég 
nehéz betartani. A művelődési ház, könyvtár, iskola és óvoda hírei már 4 oldalt kitesznek, 
aztán jön a sport és az önkormányzat oldalai, ezért szűk a 8 oldal. Semmiféle töltelékanyag 
nem szerepel az újságban, kivéve a hirdetések, melyek csökkentik a költségeket. Remélem, 
hogy olyat tud adni, amit szívesen fogadnak, megfelel az elvárásoknak.

Bán Balázs képviselő az Oktatási-, Kulturális és Sportbizottság elnöke tájékoztat arról, hogy 
a bizottsági ülésen ott volt Körmendi Erzsébet. Voltak kritikai megjegyzések, pl. a pontos 
időpontok  megjelölésével  kapcsolatban.  A  témakörök  felelősi  felelősek  ezért.  Elhangzott 
még,  hogy  a  civilek  élete  nem  tükröződik  vissza,  őket  megszólítva  vegyék  rá  őket  a 
cikkírásra.  Kommunikáljanak  a  falu  olvasói  felé.  A  bizottság  meghallgatta  és  elfogadta 
Körmendi Erzsébet beszámolóját, és elfogadásra javasolja a képviselőtestületnek. 

Márok  Csaba polgármester  szerint  jó  lenne,  ha  a  civilek  helyet  kapnának  az  újságban, 
bemutatnák tevékenységüket. Ennek felelőse a művelődésszervező, akár interjú formájában. 
Az újságról jó visszajelzések vannak, informálódnak belőle az emberek, ez az a felület, ahol a 
legtöbb információt tudjuk eljuttatni a lakosságnak. 

Körmendi Erzsébet újságíró elmondja,  hogy volt  már  egy lapszám,  melyben  szerepelt  a 
Nyugdíjas  Klub,  mint  bemutatkozó  szervezet,  így  folytatjuk  a  jövőben  is.  Talán  kedvet 
kapnak  egymástól  és  látnak  benne  fantáziát  a  civilek,  hogy  bemutassák  önmagukat  a 
lakóknak.  Ijjas  Gizella  művelődésszervező  fantasztikusan  vette  ezt  a  fajta  javaslatot, 
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megköszöni neki ezt a segítséget, és megköszöni mindenkinek, aki segíti munkát. A fontos 
munkát az intézményvezetők elvégzik, összegyűjtik a cikkeket. 

Márok Csaba polgármester  köszöni  Körmendi  Erzsébetnek  a  megjelentést,  a  beszámolót 
elfogadásra javasolja a képviselőtestületnek.

A képviselőtestület az „Én falum Mezőfalva” c. újság tevékenységéről szóló tájékoztatót 8 
igen szavazattal elfogadta. 

Márok Csaba polgármester elmondja, hogy Nagy Sándor, aki a honlapot üzemelteti,  nem 
tudott  eljönni az ülésre,  mert  Budapestre  költözött.  Jelezte,  hogy az információk  feltételét 
folyamatosan  tudja  biztosítani.  A  honlap  eléggé  naprakész,  a  pályázatokkal  kapcsolatban 
Rácz  Krisztina  küldött  neki  komplett  anyagot  és  az  iskola  kapcsán  is  felkerültek  az 
információk. 

A tájékoztatót a képviselőtestület egyhangúlag – 8 igen szavazattal - tudomásul vette.

2.) Tájékoztató  az  egészségügyi  alapellátás  helyzetéről  és  a  védőnői  szolgálat   
tevékenységéről

Márok Csaba polgármester tájékoztat arról, hogy Dr. Mallár Erzsébet fogszakorvos nem tud 
az ülésen részt venni, mert fontos feladata van Budapesten, de készségesen áll rendelkezésre a 
következő ülésen. Köszönti Dr. Bartos Krisztina háziorvost, akinek átadja a szót.

Dr. Bartos Krisztina háziorvos elmondja, hogy Ő az I. számú körzetet képviseli, az anyagot 
e-mailen átküldte. Várja a kérdéseket. 

Kérdést tettek fel: Csizmadia Imre, Szántó István, Bán Balázs képviselők. 

Márok  Csaba polgármester  tájékoztat  arról,  hogy  két  futó  pályázat  között  szerepel  az 
egészségház fejlesztése. Kérés volt a fektető és injekciózó helyiség, ezeket komplex módon 
bekerültek  a  pályázatba,  és  a  pályázat  része  az  informatikai  eszközfejlesztés  is.  Az 
eredményhirdetésre várunk. A főbejárat átépítésével, vizesblokk kihelyezésével az ambuláns 
helyiség kialakításra kerülhet, ill. fejleszthető egy kicsit az eszközpark is. A nyomtató ki lett 
cserélve, ez dologi kiadás. 

Dr. Bartos Krisztina háziorvos  elmondja,  hogy úgy sikerült  az  alapellátást  folyamatosan 
üzemelteti, hogy rugalmassággal él a testület az intézmény felé. A betegeket is dicséret illeti, 
mert egyre fegyelmezettebbek, változott a hozzáállásuk. Ehhez hozzájárult az egészségügyi 
személyzet személyisége is. Az illemhelyeket sokan használják, a takarítónő igyekszik tisztán 
tartani. A takarítás milyenségével vannak problémák, és nemcsak a mellékhelyiségeknél, erről 
már korábban is beszéltek. 
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Sóki László képviselő megérkezett!

Márok  Csaba polgármester  megköszöni  a  doktornő  beszámolóját,  kéri  Tassy  Péter 
háziorvost, tartsa meg tájékoztatóját. 

Dr. Tassy Péter háziorvos beszámolója eltér a tavalyitól, nincs benne statisztika. Az elmúl év 
folyamát  szert  tett  a  körzet  egy  E  kategóriás  szakápolóra.  Malőr  volt  a  finanszírozás 
csökkentése tekintetében, csökkent a praxispénz, de ez néhány hónap után visszarendeződött. 
A vizitdíj eltörlésének következtében a járó-beteg ellátásra előjegyzés alapján lehet bejutni. A 
kardiológián két-három hónapot is várni kell, vagy el lehet menni magánrendelésre, 10 ezer 
Ft-ért. Két helyre nem kell előjegyzés: a sürgősségi osztályra  és a háziorvosi rendszerben. 
Ahol nincs előjegyzés, ott olyan sok a beteg, hogy a minőség kérdéses. Ügyeleti ellátásban 
történt változás, a helyszínen ellátandó betegek köre változott. Helyszínen ellátni a beteget, 
csak indokolt  esetben lehet.  Az ellátás  csak a  telephelyen  történhet.  Eddig minden hívást 
teljesítettek, ennek 70 %-a indokolatlan hívás volt, ezért voltak már konfliktusos helyzetek. 
Ezt a lakosságnak meg kell szoknia. 

Kérdést tettek fel: Márok Csaba polgármester, Csizmadia Imre, Tarány Sándor képviselők. 

Dr. Tassy Péter háziorvos elmondja, hogy valóban nem tudják a betegek, hogy mi a sürgős 
ellátás, ezt az orvos felelőssége eldönteni. Az ellátás forráshiányos. Fontos, hogy aki rászorul, 
az időben kapja meg az ellátást,  akinek viszont nem fontos, ne vegye  el  az időt  a súlyos 
betegektől. A hívások 70-80 %-ban indokolatlanok. Nem az Emergency Szervizet képviselő, 
a körlevélhez tartják magukat. Az egészségügyet sok tényező befolyásolja: ahol nincs pénz 
kiváltani  a  gyógyszert,  nincs  pénz  a  fűtésre,  ott  az  egészségügyi  állapot  sem  jó.  Az 
egészségügyi állapot a gazdasági, társadalmi, szociális helyzet kérdése is. 

Virág Attila képviselő megérkezett!

Márok Csaba polgármester Dr. Kosztándi Molnár Éva gyermekorvost köszönti, átadja a szót 
a beszámolója megtartásához.

Dr.  Kosztándi  Molnár Éva gyermekorvos  elmondja,  hogy tevékenysége  a  tavalyi  évhez 
képest  nem változott.  Jó  körülmények  között  dolgozik,  866  gyermeket  lát  el.  Tavaly  10 
újszülöttel  több volt,  mint  az  előző évben.  Hiányosság  a  tanácsadóban a  számítógép és  a 
nyomtató, mely tavalyi probléma. A védőnőkhöz is kéne egy hűtőszekrény. Az ügyelet nehéz, 
mert egész este vannak hívások, de sok az indokolatlan hívás, mely a súlyos betegek rovására 
megy. Ezt az emberek nem értik meg. 

Kis Attila képviselő megérkezett!

Márok Csaba polgármester úgy gondolja, hogy a gyermekorvosi rendelő szépen kialakításra 
került,  de van még feladat,  babakocsi tároló kellene,  mely szintén szerepel a pályázatban. 
Megköszönve Kosztándi doktornő beszámolóját, köszönti Hedrickné Kaló Eszter védőnőt.
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Hedrickné  Kaló  Eszter védőnő  két  körzetet  képviselő.  Ismerteti  írásos  anyagát. 
(jegyzőkönyv melléklete) 

Kérdést tett fel: Csizmadia Imre képviselő. 

Hedrickné Kaló Eszter védőnő elmondja,  hogy előfordul a tetvesség,  de a szülők otthon 
kezelik, ha észreveszik. Táplálkozás: legtöbben próbálnak szoptatni,  de van akit nem lehet 
rábeszélni, nem törekedik erre. Alultápláltságot nem vett észre. Nőgyógyászati rákszűrés már 
tavaly sem volt. 

Márok Csaba polgármester A nőgyógyász nem ér rá a várandósok fogadására, sok  a betege, 
nincs szerződése. Úgy gondolja, hogy az egészségügy állapota a tavalyi  évhez képest nem 
változott,  nem  romlott,  és  nem  javult  az  állapot.  Községi  költségvetésből  nem  tudunk 
nőgyógyászati  ellátást  finanszírozni,  ennek  nem  látja  realitását.  A  szűrővizsgálatok 
elmaradását problémásnak érzi. Valamennyi dolgozó éves munkáját megköszöni. Felhívja a 
figyelmet  arra, hogy ha nyer a pályázat,  akkor legyenek türelmesek a munkálatok alatt.  A 
beszámolókat elfogadásra javasolja a képviselőtestületnek.

A képviselőtestület a beszámolókat  11 igen szavazattal - egyhangúlag – elfogadta. 

3.) Tájékoztató  a  mezőfalvi  civil  szervezetek  és  szerveződések,  a  Mezőföldi  Híd   
Egyesület tevékenységéről

Márok  Csaba polgármester  elmondja,  hogy  a  civil  szervezetek  és  szerveződések 
beszámolóját mindenki megkapta. Átadja a szót Bán Balázs bizottsági elnöknek. 

Bán Balázs képviselő az Oktatási-, Kulturális és Sportbizottság elnöke a bizottság indítványát 
ismerteti,  melyet  mindenki  megkapott.  A  két  nyugdíjas  klub  jubilál,  ezért  a  kiemelt 
támogatás. A néptánc nosztalgia tábort tart, ezért kiemeltebb. A bizottság javasolja, hogy a 
teljes összeget – az 1 millió Ft-ot – osszák fel a civilek között a nehéz gazdasági helyzetre 
való tekintettel. 

Márok  Csaba polgármester  kérdezi,  hogy  a  civil  pályázatok  kapcsán  –  amit  mindenki 
megkapott – van –e kérdés.

Szántó István képviselő elolvasva a beszámolókat, több szervezetnél is tapasztalta, hogy a 
létükért küzdenek, ehhez kérik a támogatást. Ez furcsa. A működésre az egymillió Ft-ból ne 
adjunk, ezt oldják meg, csak a plusz rendezvényekre kapjanak támogatást.  Két szervezetet 
kiemeltek,  ezeknek  van  szellemi  eszközi  lehetőségük,  pl.  a  Lovas  Egylet  teljesen  eltűnt, 
évente két alkalommal vannak rendezvényen. Adhatnának valami pluszt, pl. lehetne ingyenes 
lovas-oktatás, a lovaglás népszerűsítése. 

Virág  Attila képviselő  szerint  is  csak  akkor  kapjanak  a  civilek  támogatást,  ha  plusz 
tevékenységet vállalnak. A klubok szednek tagdíjat, működjenek ebből. 
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Masinkáné  Baranyai  Mariann képviselő  szerint  az  önkormányzat  feladata  a  civil 
szervezetek támogatása,  az egymillió  Ft névleges  összeg.  Minden szervezet  megérdemli  a 
pénzt,  támogatni  kell  őket.  Ez egy gesztus, hogy fennmaradjanak ezek a szervezetek,  van 
olyan,  amely  nagyon  sok  tagot  számlál,  fenntartási  költségei  magasak.  Adventkor  is  ott 
voltak, nyilván ott lesznek húsvétkor is. 

Kis  Attila képviselő  óvatosan  kell  azzal  bánni,  hogy  az  önkormányzat  kötelessége  a 
támogatás.  Különbséget  tenne azok között,  akik a művelődési  ház költségvetéséből  élnek, 
onnan kapnak támogatást. Mérlegelni kellene, hogy a civilek egy részét a művelődési háznál 
kellene  kezelni.  Amit  a  testületnek  kell  elbírálni,  azok  csináljanak  olyan  programot  és 
rendezvényt, amelyet az önkormányzat úgy ítél meg, hogy támogatja. Évek óta szokássá vált 
ennek  az  összegnek  a  szétosztása,  ezt  át  kellene  azt  a  szemléletet  gondolni.  Mezőfalvért 
Egyesület  csökkentette az összeget,  mert  pályázaton vesz részt,  melyet  már befogadtak. A 
kapott pénzt az önrészre használják. Az idén szűkös a költségvetés, ezt a civilek is vegyék 
észre. Vannak olyanok akik – pl. a Damil Egyesület – akik nem kaptak pénzt, és van olyan, 
amelyik túl van dotálva. 

Sóki László képviselő azzal ért egyet, hogy ha kötelező támogatásról beszélnek, az legyen 
erkölcsi. Nem hiába van Mezőfalván ennyi civil szervezet és szerveződés, erre büszkének kell 
lenni.  A támogatás  összegével  el  kell  számolniuk  az  önkormányzat  felé  azon felül,  hogy 
helyiséget, fűtést, világítást tudunk biztosítani. A javaslat nincs kőbe vésve, lehet vitatni, hogy 
kinek mennyit adjunk és miért. A Damil Egyesület lekéste a pályázatot, nem adta be, ezért 
nem foglalkozott vele a bizottság. 

Bán Balázs képviselő az Oktatási-, Kulturális és Sportbizottság elnöke szerint mindannyian 
ismerik  a  civil  szervezeteket,  szerveződéseket,  melyek  évről  évre  bizonyítanak.  A 
közművelődési rendeletet módosítottuk tavaly, úgy szól, hogy ezt a pályáztatást minden évben 
megejtjük, és elkülönítjük a pénzt. Egyes civil szervezetek évek óta a művelődési ház alatt 
működnek, most miért baj ez, eddig nem volt az. Most elmondhatjuk, hogy 11-en jelentkeztek 
pályázattal,  ez  példaértékű.  Ebbe  nem  kellene  belekötni.  Az,  hogy  kommunikálnak  az 
önkormányzattal, nagy dolog.

 
Masinkáné Baranyai Mariann bizottsági tag: indítványozza, hogy ha a szakbizottság, aki 
ezzel foglalkozik és órákon keresztül foglalkozik vele, akkor a bizottság dönthessen a pénz 
elosztásáról.

Csizmadia Imre képviselő elmondja, hogy ez mindig a Pénzügyi Bizottságra tartozott, csak 
ebben a ciklusban osztja az Oktatási Bizottság. A szervezetek szednek tagdíjat, erre kérnek 
támogatást. A mezőfalvi diáksportnál a Birkózó Szakosztály évente leteszi a munkáját, mégis 
alulértékelik. Ebben elfogultságot lát.

Márok Csaba polgármester  emlékeztet  arra,  hogy már  többször  felmerült  annak kérdése, 
hogy jó-e az, hogy a beszámolók kapcsán az Oktatási Bizottság készít javaslatot, ők csinálják-
e, vagy sem. Ebben a ciklusban ez így van. Jó volt a tavalyi döntés, mely szerint meghagytak 
100 ezer Ft-ot, ezt a mikulásfutásnál fel lehetett használni. Ezt az idei évben is meg kellene 
hagyni, ami azért fontos, mert nem tudjuk mi lesz év közben. Sok pályázat fut, e mellett a 
MEDOSZ SE 90 éves, és mikulásfutás is lesz. A nyuszifutást a művelődési házon belül meg 
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tudják oldani. A művelődési ház költségvetésének programsora beárazottan kerül elköltésre. 
Folyamatosan  figyelni  kell,  mennyi  pénz  költhető  el.  A  mai  világban  pókert  támogatni 
veszélyes  dolog.  Örülünk,  hogy  van  Póker  Klub,  de  csak  az  asztaliteniszt  támogassuk. 
Összeállított  egy  javaslatot,  melyben  összehasonlította  a  tavalyi  támogatást  az  ideivel, 
valamint  van  az  Oktatási  Bizottságnak  is  egy  javaslata.  Kéri,  haladjanak  rajtuk  végig 
egyenként.  A 900 ezer Ft-os keretet tartja elfogadhatónak. Ismerteti a táblázatban szereplő 
összegeket. (írásos anyag)

Csizmadia Imre képviselő egyetért  a táblázatban szereplő összegekkel,  kivéve a  Birkózó 
Szakosztályt,  nekik 90, vagy 100 ezer Ft-ot  javasol,  mert  sok a költségük:  érmék,  kupák, 
utazás.  Népszerűsítik  a  települést.  Valamint  nagyobb  összeget  adna  a  Nagycsaládosok 
Egyesületének, itt is sokkal nagyobb a költség, mint a többieknél. 

Márok Csaba polgármester  felhívja a figyelmet  arra,  hogy a Nagycsaládosok Egyesületét 
támogatja az önkormányzat: a pet palackokat a közmunkások összeszedik a faluban, ebből a 
bevételüket segítik. A birkózóknak a néptánc együttes támogatásából javasol 20 ezer Ft-ot 
levenni, és átenni a birkózóknak. 

Cseke Ottó képviselő javasolja, hogy a MEDOSZ SE támogatásából 30 ezer Ft-ot vegyenek 
le, és tegyék át a birkózókhoz. 

Woth  László jegyző  rávilágít  arra,  hogy  ez  egy  önként  vállalt  lehetőség,  az  anyagiak 
függvénye szerint támogatja az önkormányzat a civileket. Szíve szerint kizárólag a bejegyzett 
szervezeteket  kellene  támogatni,  mert  aki  egyesületként  működik,  az  megfogható,  a  civil 
szerveződésnél pedig nincs felelős. 

Márok Csaba polgármester a módosító javaslatra kéri a testület döntését. 

A Képviselőtestület a civil szervezetek és szerveződések támogatására tett módosító javaslatot 
11 nem, 1 igen szavazattal nem fogadta el.

Márok Csaba polgármester az általa készített táblázat szerinti támogatásra kéri a testület 
döntését. 

A Képviselőtestület 11 igen és 1 nem szavazattal az alábbi határozatot hozta:

31/2010. (III.24.) Ök.sz. Képviselőtestületi Határozat

Mezőfalva  Nagyközség  Önkormányzatának  Képviselőtestülete  az  önkormányzat 
költségvetésében  a  mezőfalvi  Civil  szervezetek  részére  elkülönített  összegből  az 
alábbi támogatást nyújtja:

Mezőfalvi Nyugdíjasklub                                    100.000 Ft 
Sárga Rózsa Nyugdíjasklub                                 100.000 Ft 
Mezőfalvi Női Kar                                                 80.000 Ft 
Mezőfalvi Nagycsaládosok Egyesülete               110.000 Ft 
Mezőfalvi Lovasegylet                                          90.000 Ft 
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Mezőfolt                                                              50.000 Ft 
Birkózó Szakosztály                                          100.000 Ft 
Asztalitenisz / Póker Klub                                   30.000 Ft
Mezőfalváért Egyesület                                       40.000 Ft
Mezőfalvi Néptánccsoport     100.000.-Ft
Napsugár Játszóház       60.000.-Ft
Damil Horgászegyesület                                     40.000 Ft 

Felelős: Márok Csaba polgármester
Határidő: 2010. május 31. 

4.) Közbeszerzési terv elfogadása  

Woth László jegyző tájékoztatja a képviselőtestületet, hogy tekintettel arra, hogy Mezőfalva 
költségvetésében olyan beruházás, mely közbeszerzés köteles lenne, nincs. Ezért a terv nullás. 
A beadott pályázatok között van olyan, amely közbeszerzés köteles lesz, akkor tudunk 
közbeszerzési tervet készíteni. 

Márok Csaba polgármester elmondja, hogy a közbeszerzési tanácsadóval megbeszélte, hogy 
addig nem kell Közbeszerzési Tervet készíteni, amíg a beszerzések értéke el nem éri a 
közbeszerzési határértéket. 

A képviselőtestület a tájékoztatást egyhangúlag tudomásul vette. 

Egyebek, bejelentések

Márok Csaba polgármester a Mezőföldi Híd Egyesületben végzett munkáról tájékoztat. Az 
akciócsoporthoz  benyújtottuk  a  pályázatokat.  Ezek:  rendezvénypályázat,  tájház  tetőcsere, 
MEDOSZ  SE  eszközfejlesztése,  hantosi  tábor  és  a  polgárőrség  pályázata,  a  térfigyelő 
kamerák  rendszeresítése.  Mindegyik  pályázat  megkapta  a  befogadó  nyilatkozatot.  Az 
egyesület  legutóbbi  ülésén  úgy  döntött,  hogy  a  forrásokat  lehetőségei  szerint  fel  kívánja 
osztani. A LEADER-ben a benyújtott pályázatok és a rendelkezésre álló forrás fedi egymást, 
és még pluszforrás is van. Arról dönt az egyesület, hogy kiosztja az összes pénzt, mégis lesz 
pénzmaradvány,  így  további  pályázatokat  ír  ki  az  egyesület.  A  pályázataink  befogadó 
nyilatkozat  alapján  formai  és  alaki  ellenőrzésre  kerültek  és  hiánytalanok,  ez  fontos 
megállapítás. Ez után következik az, hogy elkerülnek a Mezőgazdasági és Vidékfejlesztési 
Hivatalhoz,  ahol  pontoznak,  ez  alapján  felállítják  a  sorrendet.  Elvileg  minden  beadott 
pályázatra van pénz, de még nincs döntés. A következő fontos feladat a megvalósításhoz a 
pénzügyi ütemezést hozzá társítani. 

A képviselőtestület a tájékoztatót egyhangúlag tudomásul vette. 

Woth László jegyző határozati javaslatot ismertet, mely az országgyűlési képviselőválasztás 
szavazatszámláló bizottsági tagok megválasztásáról szól. A tagok megbízatása lejárt. Vannak 
választott tagok, és vannak delegált tagok, akiket a pártok delegálnak. Jogaik és kötelességeik 
ugyanazok. Akik a javaslatban szerepelnek, azok már legalább egy ciklust már végigcsináltak, 
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két, három választási munkával bizonyították,  hogy alkalmasak a feladatra. Az első három 
személlyel már 1998. óta együtt dolgoznak, hibátlan munkát végeztek.  Vannak póttagok is. 
Az őszi önkormányzati választásoknál majd létre jön egy külön választási bizottság, ha indul 
kisebbségi önkormányzat, akkor ők külön bizottsággá lesznek. A megbízatás 4 vére szól. 

Márok Csaba polgármester kéri, hogy aki egyetért a határozati javaslattal, szavazzon.

A Képviselőtestület 12 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta:

32/2010. (III.24.) Ök.sz. Képviselőtestületi Határozat

Mezőfalva Nagyközség Önkormányzatának képviselőtestülete a választási eljárásról 
szóló  a  1997.  évi  C tv.  23.§  (1),  (2),  valamint  a  27.  §  (1)  bekezdése  alapján  a 
szavazatszámláló bizottság tagjának megválasztja:

Váradi Sándor Mezőfalva, Rákóczi u. 14
Szabó Istvánné Mezőfalva, Zrínyi u. 4
Nagy Margit Mezőfalva, Vörösmarty u. 34.
Hevesi Erika Mezőfalva, Fehérvári u. 28. 
Balláné Spitz Margit Mezőfalva, Arany J. u.6.
Nagyné Garai Olga Mezőfalva, Semmelweis u. 15. 
Kondor Henrietta Mezőfalva, Bartók u. 37.
Ollmann Judit Mezőfalva, Bartók B. u. 3.
Korompai Tamásné Mezőfalva, József nádor 12.
Erdiné Táncos Margit Mezőfalva, Honvéd u. 16.
Baricza Zsuzsa Mezőfalva, Liget sor 6.
Szabóné Kovács Erika Mezőfalva, Semmelweis u. 11.
Majoros Edina Mezőfalva Kinizsi u. 111.
Papp Imre Lászlóné Mezőfalva Csokonai u. 2. 
Menyhárt Melinda Mezőfalva, Csokonai u. 20
Papp Albert Mezőfalva szent I. u. 55. 

A  bizottság  jelenleg  megválasztott  tagjainak  megbízatása  a  soron  következő 
általános választások kiírása napjáig tart.

Felelős: Dr. Woth László jegyző
Határidő: azonnal

Bán Balázs képviselő az Oktatási-, Kulturális és Sportbizottság elnöke elmondja, hogy Dr. 
Woth László jegyző megkereste a bizottságot azzal, hogy jövőre 200 éves lesz a település, 
már most el kell kezdeni a munkát. A Jegyző Úr írásban tett indítványt, melyet a bizottság 
támogatás és támogatásra javasol.
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Woth László jegyző szerint egy év kevés a felkészülésre, már most el kell kezdeni a munkát. 
Nehéz  a  személyeket  is  kiválasztani.  Ez  történelmi  jelentőségű  esemény.  Reméli,  hogy 
azokon  kívül  is  lesz  olyan  személy,  aki  aktívan  részt  vesz  e  munkában,   akiket  az 
indítványában megnevezett.

Szántó István képviselő szerint egyesületek is szeretnének majd a munkához csatlakozni.

Kis Attila képviselő úgy gondolja,  hogy a falu díszpolgárai  közül be kell  hívni valakit  a 
bizottságba. El kellene gondolkodni, hogy a falu történelmi nevét vissza kell állítani. 

Woth László jegyző szerint 6-8 embernél nem kell több a bizottságba. El kell dönteni, milyen 
rendezvényeket akarunk. 

Márok Csaba polgármester tudja, hogy lesz önkormányzati választás, de látni kell, hogy a 
felkészülési idő kevés. A rendezvényeket lefoglalni nem könnyű, mivel már sok előadónak 
foglalt időpontjai vannak. A mai napon kapott e-mailt Jamniczky Zoltántól,  melyben jelzi, 
hogy  Kanadában  van  olyan  település,  ahol  kitelepült  magyarok  élnek,  szervezik  az 
évfordulóra  való  eljövetelt.  Ezt  nagyon  komolyan  kell  venni,  a  következő  testületnek  is 
kötelessége lesz ennek az ünnepnek a megrendezése. 

Virág  Attila képviselő  egyetért  a  jegyzővel,  kell  valaki,  aki  az  egész  munkát  átlátja. 
Valószínű, hogy ebben sok szervezet részt fog vállalni. Hercegfalva nevét meg kell próbálni 
visszaállítani, és a városalapítás is jó lenne.

Márok  Csaba polgármester  szerint  nem  kellene  a  200  éves  évfordulóba  belekeverni  a 
névváltoztatást. Várossá nyilvánítást pedig a választások évében nem lehet kezdeményezni.
Aki a jegyző által benyújtott javaslat a módosításokkal együtt elfogadja, szavazzon!

A Képviselőtestület 12 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta:

33./2010. (III.24.) Ök.sz. Képviselőtestületi Határozat

1.) Mezőfalva  Nagyközség  Önkormányzatának  képviselőtestülete a  képviselőtestület 
soron következő ülésén határoz arról, hogy meg kívánja ünnepelni az évfordulót. Dönt 
az Előkészítő Bizottság felállításáról, mely április 30-ig ideiglenes jelleggel működik 
és  legfontosabb  feladata  az  előkészítés  szervezetének  biztosítása,  illetve  erre  való 
javaslattétel,  továbbá  legfontosabb  célok  és  az  ezt  megvalósító  rendezvények 
meghatározása. 

2.) Az Előkészítő  Bizottság  tisztázza  és  adjon  javaslatot  a  személyi  összetételekre,  a 
szükséges  forrásokra  a  kommunikációs  rendszer  kialakítására.  Feltétlenül 
bevonandók:  polgármester,  képviselőtestület  külön megbízottja  (kulturális  bizottság 
elnöke) Varga László, Jamniczky Zoltán, Lak Imre, Bán Gergelyné.

3.) A Képviselőtestület  bízza  meg  a  polgármestert  és  a  jegyzőt,  hogy tájékozódjon  a 
várossá nyilvánítás feltételeiről és a pontos információk birtokában 2010. május 31-ig 
döntsön az „igény” benyújtásáról.
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4.) Május 31-től az előkészületek állásáról a képviselőtestületet negyedévente írásban is 
tájékoztatni kell. 

Felelős: Márok Csaba polgármester
              Dr. Woth László jegyző
Határidő: folyamatos

Márok  Csaba polgármester  tájékoztat  arról,  hogy  a  szennyvízszolgáltató  kft.  teljesítette 
adatszolgáltatási kötelezettségét, az 5 Ft és az 50 Ft számláza megtörtént. Az ügyvezetővel 
abban maradtak, hogy a beszámolót a következő testületi ülés elé terjeszti. Tájékoztat arról is, 
hogy hogyan áll a DVCSH-s per, melyben döntés még nincs. 

Csizmadia Imre képviselő elmondja, hogy 5 és az 50 Ft-tal kapcsolatban elutasító határozat 
van, díjcsökkenést javasolt a testület. Csak azok a számlák nyújthatók be, amit a testületek 
jóváhagynak.

Sóki  László képviselő  szerint  a  495  Ft-nak  az  50.-Ft-os  tétele  csak  az  elkerülő  vezeték 
megépítésére használható fel. Ez oka-fogyottá vált, ezért erről az 50 Ft-ról már ne találjon ki 
mást a szolgáltató. Ezt tegyük vissza az önkormányzathoz.

Márok Csaba polgármester elmondja, hogy a beszámoló alapján nyújthat be számlát, ez az 
üzemeltetési szerződésben benne van. A szerződés szabályozza, hogy a díjakkal hogyan kell 
elszámolni. A díjmeghatározásban dönthet a testület. A kérdés kitárgyalását kezdeményezni 
fogja, egységes álláspont kell a négy település ármegállapításáról.

Fontos információ, hogy Pintérné Dr. Szekercés Anna a Társulási Megállapodást rakja össze. 
Az  első  tervezetet  elkészítette.  A  testület  elé  a  végleges  formátum  kerül,  még  ezt  is 
megtárgyaljuk. 
A pályázatokkal kapcsolatban: az illegális hulladéklerakó pályázat hiánypótlását teljesítettük. 
Az  óvodai  tornaszoba  tekintetében  sajnálatos,  hogy  engedélyes  tervet  kér  a  pályáztató. 
Palánkai Tibor tervező egymillió forintos ajánlatot adott, ezt nem támogatja. Végül 500 ezer 
Ft. + Áfa összegbe kerülne a szerződéses megállapodás, és erről kellene most dönteni. Ha 
nem nyerünk, ezt az összeget kockáztatjuk. Ha nyerünk, akkor ez az összeg elszámolható. Aki 
ezzel egyetért, szavazzon!

A Képviselőtestület 12 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta:
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34/2010. (III.24.) Ök.sz. Képviselőtestületi Határozat

Mezőfalva Nagyközség Önkormányzatának képviselőtestülete az óvoda tornaszobára 
az engedélyes tervek elkészítésére 500.000.-Ft + Áfa díjat jóváhagy a Palánkai Építész 
Stúdió Kft részére.  A nyertes  pályázat  esetén további  tervezési  díjat  a pályázatban 
elszámolható százalékos mértéken belül kell, hogy maradjon.

Felelős: Márok Csaba polgármester
Határidő: folyamatos

Márok Csaba polgármester arról tájékoztat, hogy az iskola-beruházás a végéhez közeledik, 
az átadó tervezett  időpontja május  28.  Fontosnak tartja,  hogy az esemény a falu  életében 
eseményként vonuljon be. 

A képviselőtestület a tájékoztatót egyhangúlag tudomásul vette.

Márok Csaba polgármester  a  Vadex  Zrt  tervezett  hőközpont  kialakításáról  tájékoztat.  A 
fafeldolgozó üzemben és az erdőben keletkező hulladékot dolgoznák fel. Elgondolás szintjén 
ki kell dolgozni a fűtésmegoldást, komoly vonulatunk van a művelődési háztól az óvodáig. 
Meg kell majd vizsgálni ennek finanszírozását és megtérülését. 

Simon  Lajossal  folyamatosan  tárgyalt,  nem  kerülhet  kivonásra  az  általa  kért  terület.  Ezt 
jelezte is az érintettnek. Ez ügyben még folynak a tárgyalások. 

Csizmadia  Imre képviselő  az  után  érdeklődik,  hogy  az  Önkéntes  Tűzoltó  Egyesület 
elvégezné az intézmények tűzvédelmi utasítását és ellenőrzését, mi erről az elképzelés. 

Márok  Csaba polgármester  elmondja,  hogy  nem  adtak  ajánlatot,  a  technikai  részletek 
megbeszélve  nem  tudták  elvállalni,  nem  tudták  a  számlázást  biztosítani,  mert  nem 
számlaképesek.  A Prodom Kft  az,  aki  a  legkedvezőbb  ajánlatot  adta.  Egyéves  szerződést 
kötöttünk vele, utána majd meglátjuk. A Prodom több önkormányzat felé is szolgáltat, ez nem 
igényel testületi döntés.

Szántó  István képviselő  a  tanácsadóból  hiányzó  számítógéppel  kapcsolatban  nem  tudja 
elképzelni, hogy nincs valahol egy felesleges gép, amit oda lehetne adni.

Márok  Csaba polgármester  elmondja,  hogy  a  TIOP  pályázat  most  zajlik,  mindhárom 
település nyert, ezt összedolgozzák, majd le kell folytatni a közbeszerzést, akkor szabadulnak 
fel az iskolában gépek.

Kis Attila képviselő az utak kátyúzásáról érdeklődik.
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Márok Csaba polgármester  tudja,  hogy az  utjaink sokat  romlottak.  Egyetért  a  javítással, 
foglalkozunk vele, kátyúzni kell.

Bán Balázs képviselő az Oktatási-,  Kulturális  és Sportbizottság elnöke kéri,  hogy az idei 
József nádor hetet nevezzék napoknak, mert nem tudunk rendezvénysorozatot tervezni. 

A képviselőtestület a kéréssel egyhangúlag egyetértett.

Márok Csaba polgármester más megtárgyalandó ügy nem lévén az ülést bezárja azzal, hogy 
a következő testületi ülés április 26-án hétfőn lesz.

K.m.f.

Dr. Woth László Márok Csaba
        jegyző polgármester
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